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Protokół nr XXX/2013 
 XXX sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 27 czerwca 2013 r. 
BR.0002.7.2013 
 
XXX Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady Powiatu 
Krystyna Kralkowska .  
Przewodnicząca Rady Powiatu oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Przewodnicząca Rady Powiatu powitała osoby obecne na sesji. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Łukasz Bielewski, Małgorzata Ludwiszewska. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przed rozpoczęciem realizacji porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu na ręce pani 
Joanny Kempy trenerki drużyny „AfterFace” złożyła gratulacje z okazji zdobycia mistrzostwa 
świata przez drużynę w XIII Światowych Finałach Olimpiady Kreatywności Destination 
ImagiNation, które odbyły się w Knoxville w USA. Giżycko i Polskę po raz trzeci z rzędu 
reprezentowała drużyna „AfterFace” złożona z uczniów I i II Liceum Ogólnokształcącego 
w Giżycku w składzie: Krzysztof Dyndul, Filip Kaliński, Albert Kempa i Mariusz Surdykowski. 
Starosta M. Drzażdżewski wręczył kwiaty trenerce oraz upominki członkom drużyny. 
J. Kempa podziękowała za zaproszenie i możliwość podzielenia się wrażeniami z pobytu na 
światowych finałach oraz za pomoc i wsparcie w osiągnięciu sukcesu. Dodała, że ten sukces to 
nie tylko ten rok, ale ciężka wieloletnia praca, a powiat zawsze o nich pamiętał, co roku wspierał 
drużyny, które wylatywały do USA. 
J. Kempa na ręce Starosty złożyła pamiątkową fotkę drużyny i oddała głos młodzieży.  
Reprezentanci drużyny w składzie: Krzysztof Dyndul, Filip Kaliński i Albert Kempa 
przedstawili genezę konkursu, drużyny i sukcesu. Podzielili się wrażeniami z przygotowań do 
konkursu i z samego konkursu. Destination ImagiNation jest największym programem dla dzieci 
i młodzieży zorientowanym na kreatywne rozwiązywanie problemów.  
Po podwójnym sukcesie w marcowych ogólnopolskich finałach w Józefowie i pokonaniu m.in. 
drużyn z Warszawy, Wrocławia, Katowic i Gliwic przed licealistami otworzyła się możliwość 
zmierzenia się z najlepszymi na świecie. Wyjazd możliwy był dzięki wsparciu Fundacji 
Rozwoju i Wspierania Kreatywności, Gminy Giżycko, Powiatu Giżyckiego, Samorządu 
Województwa, Nadleśnictwa Giżycko, Miasta Giżycko i Centrum Profilaktyki Uzależnień 
i Integracji Społecznej. Zrozumienie dla idei wykazały także giżyckie firmy i osoby prywatne. 
Konkursowe Wyzwanie „B”, z którym zaprezentowała się drużyna, to wyzwanie 
interdyscyplinarne zmierzające do połączenia wiedzy o wietrze i energii ze sztuką. W ramach 
wyzwania drużyna musiała przygotować 8-minutowy spektakl prezentujący oryginalną historię, 
w której pojawi się całkowicie niewidzialna postać – Gość, który podobnie jak wiatr, wprowadza 
coś w ruch. Drużyna musiała wpleść w scenariusz wiedzę o energii wiatru, w tym stworzyć 
również dzieło kinetyczne, którego ruch zostanie zapoczątkowany przez wiatr i które będzie 
zintegrowane z prezentowaną opowieścią. Sędziowie oceniali zarówno umiejętności aktorskie 
i zastosowane techniki teatralne, jak i stronę techniczną, jej innowacyjność, oryginalność 
i stopień zaawansowania technicznego. „AfterFejsi” pokonali 65 drużyn z 4 kontynentów. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała drużynie za prezentację i przystąpiła 
do realizacji porządku obrad.  
Zwróciła się do radnych o uwagi dotyczące protokołu XXIX sesji z dnia 29 maja 2013 r.  
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie przyjęcie w/w protokołu. 
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.  
Protokół XXIX sesji został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła porządek sesji:  

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXIX sesji z dnia 29 maja 2013 r.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Giżyckiego. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2012. 

a) Przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2012.  

b) Dyskusja. 
c) Głosowanie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 
a) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Giżyckiego sprawozdaniu 
z wykonania budżetu za rok 2012.  

b) Przedstawienie Wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za rok 2012. 

c) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2012.  

d) Dyskusja. 
e) Głosowanie. 

11. Sprawy różne. 
12. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady Powiatu K. Kralkowska zwróciła się do radnych o wnioski i uwagi 
dotyczące porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono. 
 
Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski powiedział: 
1) Zapoznaliśmy się z wynikami kontroli przeprowadzonej przez inspektorów Urzędu 

Wojewódzkiego w Olsztynie w Domu Św. Faustyny „Wielkie Serce”. Podsumowanie 
kontroli jest zbieżne z naszymi ocenami: pod kierownictwem pani Bernadetty Wojtun 
placówka diametralnie się zmieniła, jest o wiele lepsza praca, nastąpiła znacząca poprawa 
spraw związanych z wychowankami. Są pewne zastrzeżenia, ale one nie dyskredytują 
głównego nurtu działania Domu Dziecka.   
Wpłynęła informacja od Wojewody W-M, iż placówka została wpisana do rejestru.  

2) Zatwierdziliśmy arkusz organizacyjny punktu katechetycznego wyznania ewangelicko – 
augsburskiego. 

3) Zajęliśmy się przystąpieniem do projektu pn. „Rozszerzenie usług Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Rynie”. Celem projektu jest przystosowanie SSM w Rynie do 
przyjmowania uczniów niepełnosprawnych. Projekt zakłada remont 3 domków, polegający 
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na zbudowaniu praktycznie nowych domków w miejscu aktualnie istniejących, 
przystosowanych do osób niepełnosprawnych. Ponadto zostanie wykonane nowe zejście do 
jeziora w miejscu istniejących schodów z platformą dla osób niepełnosprawnych. Projekt 
zostanie złożony w ramach Programu Operacyjnego Ryby.  

4) Pozytywnie rozpatrzyliśmy wniosek Dyrektora II LO o zwiększenie środków w planie 
dochodów jednostki na wydatki związane z remontem instalacji elektrycznej. 

5) Rozpatrywaliśmy przystąpienie do projektu pn. „Profesjonalne praktyki w Niemczech 
w branży hotelarsko-gastronomicznej uczniów Zespołu Szkół Zawodowych szansą na ich 
mobilność zawodową”. Projekt nie uzyskał dofinansowania z programu Leonardo da Vinci 
i został skierowany do projektu systemowego Fundacji Rozwoju Systemu Edukacji. ZSZ na 
lata 2013 – 2014 otrzyma kwotę 297.363 zł i po 16 osób w każdym roku wyjedzie na 
dwutygodniowe praktyki do Drezna. 

6) Rozpatrywaliśmy informację o stanie uregulowanych przez powiat zobowiązań 
wymagalnych SP ZOZ w Giżycku. Wszystkie zobowiązania zostały uregulowane i sprawę 
można uznać za zakończoną.  

7) Przyjęliśmy sprawozdanie finansowe SP ZOZ w Giżycku za rok 2012. Pod względem 
księgowym przygotowany był dobrze, zastrzeżenia mieliśmy, co do samego wykonania 
planu. Ponieważ szpital działał do marca 2013 r. również za ten czas wymagane jest 
sprawozdanie finansowe. Do przeprowadzenia badania sprawozdania za okres od 
01.01.2013 r. do 03.03.2013 r. Zarząd wybrał Zespół Biegłych Rewidentów „SPEC” Spółka 
z o.o. z Suwałk.  
Przy okazji spraw związanych z SP ZOZ zajmowaliśmy się zgłoszonymi na ostatniej sesji 
wątpliwościami odnośnie pakietu socjalnego. Rozpatrywaliśmy temat pod kątem, czy nie 
należałoby zmienić katalogu pracowników wymienionych w pakiecie socjalnym, którzy 
podlegają ochronie do końca kwietnia 2015 r. Nazwaliśmy tą grupę pracownikami 
medycznymi. Do niej w tym pakiecie są zaliczeni: lekarze, lekarze rezydenci, pielęgniarki, 
położne, opiekunki medyczne, technicy medyczni i sanitariusze szpitalni. Ostatnie 
określenie, tak jak na komisji rozmawialiśmy, jest może nieszczęśliwe, jednakże katalog 
wyczerpuje tzw. pracowników medycznych w szpitalu.   

8) Rozpatrzyliśmy wniosek Mazurskiej Fundacji Młodzieży Niepełnosprawnej „MARZENIA” 
o przyznanie dofinansowania wkładu własnego w ramach konkursu na wspieranie 
organizacji pozarządowych na realizację zadania publicznego pt. „Przyjdź z przyjacielem”. 
Zarząd przychylił się do wniosku i przyznał dofinansowanie w kwocie 1.800 zł.  

9) Ustaliliśmy kwotę odszkodowania za wykup gruntów pod drogi powiatowe w gminie Miłki 
w wysokości 3.980 zł i 20.000 zł. Są to sprawy z czasów, kiedy jeszcze nie istniał powiat, 
a wytyczano drogi i wytyczono je po gruntach prywatnych. Właściciele, zgodnie z prawem, 
mogli zgłaszać wnioski o odszkodowanie z tego tytułu. Wcześniej ta droga była 
wojewódzka, ale dziś my musimy to załatwiać.    

10) Rozpatrywaliśmy sprawy, które chcemy załatwić wspólnie z Miastem Giżycko – zamiana 
nieruchomościami, które stanowią skrawki działek i nie mogą być działkami samoistnymi, 
np. ulica Ślepa od ulicy Dąbrowskiego. Miasto chce zbyć przynależące działki na różne cele. 
Nas natomiast interesuje grunt przy Ośrodku Szkolno – Wychowawczym przy ul. 
Białostockiej (zielony klomb), który jest własnością miasta. Takimi skrawkami chcemy się 
pozamieniać.  
Cały czas staramy się o zamianę gruntu przy Al. 1 Maja. Wskutek uchwalenia planu 
zagospodarowania przestrzennego tego obszaru, bardzo duża część naszej własności została 
przeznaczona na zieleń parkową. Pozbawiło to nas możliwości dobrej sprzedaży działki 
i oczekujemy od miasta działki zamiennej, bo powiat nie będzie organizował zieleni w tym 
miejscu. Miasto zaproponowało działkę zamienną przy ulicy Sybiraków, ale działka jest 
podmokła i do niczego się nie nadaje. Odrzuciliśmy propozycję i czekamy na inne 
rozwiązania.  
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11) Zarząd postanowił przeznaczyć do sprzedaży 4 działki znajdujące się przy ulicy Kościuszki 
i Wodociągowej, które są w sąsiedztwie Spółki Szpital Giżycki. Cena wywoławcza 
pierwszej działki 200.000 zł, pozostałych trzech po 160.000 zł.  

12) Podjęliśmy działania zmierzające do wydzierżawienia części nieruchomości przy 
ul. Kolejowej, która w potocznym znaczeniu uważana jest za dworzec autobusowy.  
Sąd, zgodnie z definicją zawartą w ustawie o transporcie publicznym, wypowiedział się, że 
to miejsce nie można uznać za dworzec autobusowy, gdyż dysponentem miejsca przystanku 
i kasy są różne podmioty. Dobrze byłoby wydzierżawić to jednemu z przewoźników, żeby 
był jeden gospodarz. 

13) Wojewoda podjął decyzję o uruchomieniu od 1 stycznia 2014 r. karetki pogotowia 
ratunkowego w Rynie.  

 
Ponadto Starosta poinformował o działaniach placówek powiatowych i pracy uczniów szkół 
powiatowych: 
1) Zakład Aktywności Zawodowej odbył wizytę studyjną na Łotwie. Wizyta była elementem 

rehabilitacji zawodowej i społecznej dla osób niepełnosprawnych pracujących na co dzień 
w pracowniach: krawieckiej, pralni, stolarni oraz rękodzieła artystycznego i witrażu.  

2) Zakończyła się budowa ścieżki rowerowej Giżycko – Perkunowo. W ramach zadania 
wybudowano 3,550 km ścieżki rowerowej, kładkę drewnianą nad strugą w Antonowie, 
zamontowano 885 m poręczy ochronnych sztywnych. 

3) Uczniowie z I LO oraz Gimnazjum nr 2 reprezentowali Powiat na Międzynarodowym 
Turnieju Siatkarskim w Braunsbedrze (Niemcy). W tym roku do udziału zaprosiliśmy 
drużyny z Litwy. Dziewczęta w kategorii do 20 roku życia zajęły 5 miejsce, natomiast do 
18 roku życia 9 miejsce na 16 startujących drużyn.  Drużyna chłopców z Litwy uplasowała 
się na 4 miejscu, a dziewczęta ostatecznie zajęły 5 miejsce. 

4) Przewodnicząca Rady Powiatu razem z pracownikami Powiatowego Zespołu Obsługi Szkół 
i Placówek Oświatowych wzięła udział w Festiwalu Miasta Alytus. Nasza delegacja zabrała 
ze sobą artystów ludowych, którzy zaprezentowali się na festiwalu: Rodzina Bałdygów 
z Mazuchówki oraz pan Andrzej Haręza z Talek.  

5) 7 – 8 czerwca br. odbył się finał Olimpiady Wiedzy i Umiejętności Rolniczych 
organizowany przez SGGW w Warszawie. Uczniowie Zespołu Szkół Kształtowania 
Środowiska i Agrobiznesu zdobyli tytuły: laureata – Kamila Januszczyk oraz finalisty – 
Aneta Ladachowska i Piotr Libudzki. Uczniowie poza tymi tytułami zdobyli prawo 
przyjmowania na uczelnię z pominięciem postępowania kwalifikacyjnego. 

6) 7 – 8 czerwca br. odbyły się XIV Giżyckie Regaty Rząd – Samorząd. Do udziału zgłosiło 
się 26 załóg, z których 12 reprezentowało administrację rządową. Wygrała reprezentacja 
Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie, 2 miejsce załoga Miasta Giżycka, 3 miejsce załoga 
Gminy Giżycko. 

7) 6 czerwca br. odbył się XVII Festyn Letni Osób Niepełnosprawnych organizowany przez 
uczniów i nauczycieli Szkoły Policealnej im. Hanny Chrzanowskiej w Giżycku. Festyn 
zbiegł się z obchodami Dni Godności Osoby Niepełnosprawnej Intelektualnie. 

8) 6 czerwca br. odbyły się Mistrzostwa Województwa w Tenisie Ziemnym w Olecku. 
Giżycko reprezentowali zwycięzcy mistrzostw powiatu: II LO i I LO. Klasyfikacja 
indywidualna: dziewczęta: 2 miejsce – Karolina Borkowska (I LO), chłopcy: 2 miejsce – 
Piotr Ferenc (II LO), 3 miejsce – Sebastian Wołejszo (I LO). Klasyfikacja drużynowa: 
dziewczęta: 2 miejsce – I LO, chłopcy: 2 miejsce – II LO, 3 miejsce – I LO. 

9) 5 czerwca br. objęliśmy patronatem wspólnie z Wojewodą W-M Targi Pracy i Kariery pn. 
„Uczymy się przez doświadczenie”. Organizatorzy targów: Punkt Pośrednictwa Pracy, 
Młodzieżowe Centrum Kariery OHP oraz Centrum Kształcenia Ustawicznego, 
Praktycznego i Doskonalenia Nauczycieli. Partnerem organizatorów był Powiatowy Urząd 
Pracy w Giżycku. Targi odwiedziło łącznie ok. 500 osób zainteresowanych 
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kontynuowaniem nauki, podjęciem zatrudnienia i skorzystaniem z usług specjalistów rynku 
pracy. 

10) 4 czerwca br. odbył się III Powiatowy Przegląd Spektakli Profilaktycznych. Wyniki: 
1 miejsce – II LO, 2 miejsce – ZSKŚiA, 3 miejsce – I LO. 

11) 31 maja – 2 czerwca br. grupa pracowników Zespołu Szkół Elektronicznych 
i Informatycznych przebywała na wyjeździe studyjnym w Rydze, Sztokholmie i Kownie. 

12) W dniach 24-29 maja br. II LO gościło nauczycieli i uczniów z Portugalii, Rumunii i Węgier 
biorących udział w Partnerskim Projekcie Szkół „Spróbujmy biznesu” finansowanym 
ze środków unijnych w ramach programu Comenius „Uczenie się przez całe życie”. 

13) 23 maja 2013 r. odbył się Wojewódzki Konkurs Matematyczny dla Specjalnych Ośrodków 
Szkolno – Wychowawczych w Elblągu. Bezkonkurencyjny okazał się uczeń SOSW 
w Giżycku – Cezary Szymala, który zdobył l miejsce w kategorii szkół gimnazjalnych.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o pytania do sprawozdania. 
I. Walasek powiedziała, że we wtorek Sejmik Województwa W-M podjął ostateczną decyzję 
o „Strategii rozwoju społeczno – gospodarczego województwa”. Zapytała, czy są dla nas, dla 
naszego miasta, powiatu dobre wiadomości, czy te uwagi, które pan Starosta zgłaszał na 
spotkaniu w Ełku zostały ujęte. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że nie zapoznał się z ostatecznym kształtem strategii, ale wie, 
że z uwag sygnalizowanych w Ełku wprost nie wszystkie zostały uwzględnione. Mówiliśmy 
o drodze wodnej. Ona się pojawia, ale w taki enigmatyczny sposób. Nastawienie Marszałka jest 
sceptyczne ze względu na to, że bardzo wątpliwe, czy znajdzie się program na lata 2014 – 2020, 
z którego przedsięwzięcie mogłoby być finansowane. Niemniej jednak wspólnie z liderem – 
Powiatem Ełckim podjęliśmy działania, żeby pewne rzeczy dokończyć. Chcemy zrobić 
inwentaryzację przyrodniczą tego obszaru przy wykorzystaniu jeszcze istniejących programów, 
np. program operacyjny pomoc techniczna. Jeżeli nie przyda się to do realizacji 
przedsięwzięcia, to i tak przyda się gminom, czy innym samorządom do innych celów. Być 
może uda się również zrobić studium wykonalności, które ostatecznie będzie pokazywało stronę 
ekonomiczną i możliwości wykonania całego przedsięwzięcia. Podsumowując – nasze wnioski 
średnio zostały uwzględnione w strategii. 
H. Sarul: panie Starosto powiedział pan, że sformułowanie w katalogu osób objętych ochroną 
przed utratą pracy i wynagrodzenia w Spółce Szpital Giżycki jest nieszczęśliwe, nietrafne. Ono 
jest bardzo nietrafne. Nie wstyd się przyznać do niewielkiego błędu, czy pomyłki i tych 
sanitariuszy zapisanych w porozumieniu, których tak naprawdę nie ma, ani zawodu, ani 
stanowiska pracy, ani takiej funkcji nikt nie wykonuje, zamienić na ratowników i bardzo 
prosiłabym tego dokonać. 
M. Drzażdżewski odpowiedział, że taki ma zamiar i postara się do tych rozmów z Grupą Nowy 
Szpital wrócić, bo zbierają się też inne sprawy, które trzeba omówić. Chodzi o przyśpieszenie 
niektórych prac w Spółce, bo stanęły w miejscu.  
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
I. Walasek przedstawiła dwa sprawozdania z posiedzeń wyjazdowych Komisji Spraw 
Społecznych zawierające wnioski kierowane do Zarządu: 
(Sprawozdania znajdują się w teczce: BR.0012.4 Posiedzenia Komisji Spraw Społecznych) 
Wizyta w siedzibie Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym 
w dniu 9 kwietnia 2013 r.: 
1. Zorganizowanie domu pomocy społecznej dla osób niepełnosprawnych intelektualnie dla 

maksymalnie 30 osób – prośba do radnych i starosty o wniosek do Burmistrz Miasta 
Giżycka o przekazanie na ten cel budynku po dawnym przedszkolu wojskowym. 

2. Zorganizowanie mieszkania treningowego dla swoich podopiecznych. 
3. Prośba o przekazanie 1% podatku na Stowarzyszenie. 
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Wizyta w siedzibie Warsztatów Terapii Zajęciowej i Środowiskowego Domu Samopomocy 
RYSIPON w Rynie w dniu 18 czerwca 2013 r.: 
Komisja prosi Zarząd Powiatu o wsparcie pani kierownik Gabrieli Leciewicz w staraniach 
o uzyskanie dodatkowej dotacji od Wojewody W-M w wys. 8 tys. zł miesięcznie na utrzymanie 
przyjętych nowych ośmiu podopiecznych. 
 
M. Drzażdżewski stwierdził, że rozmawiał z panią Przedpełską, która dokładnie obejrzała 
budynek i już go nie chce. Odnośnie wniosku WTZ powiedział, że Wojewoda widział warsztaty 
i ma nadzieję, że jak będzie miał możliwości finansowe to zwiększy dotację.  
K. Kralkowska  stwierdziła, że niepokojące jest, że pani Przedpełska rezygnuje z ubiegania się 
o budynek, który już od kilku lat niszczeje. Wcześniej zabiegano o niego, a teraz nikt go nie 
chce. Jako mieszkanka Giżycka nie wie, czy stać nas na taki luksus, gdy jest tyle potrzebujących 
osób. Nie wie, czy Rada Powiatu może cokolwiek w tej materii zrobić, ale dobrze byłoby się 
zastanowić, co zrobić, żeby ta dewastacja przestała być kontynuowana.  
M. Podskalny poinformował, że w tym roku przypada 290 rocznica nadania praw miejskich 
miastu Ryn. Z tej okazji odbędą się różnego rodzaju przedsięwzięcia, wydarzenia, na które 
serdecznie zaprasza. Informacja jest dostępna na stronach internetowych. Poruszył sprawę 
oznakowania Centrum Promocji i Informacji Turystycznej w Giżycku. Od pewnego czasu 
obowiązuje nowe oznakowanie: czarny znak „i” na białym tle w granatowej ramie. W naszym 
Centrum funkcjonuje jeszcze znak starego typu. Ma nadzieję, że będzie to zmienione. 
M. Drzażdżewski powiedział, że dyrektor wie o nowym znaku, ale z rozmów z turystami 
wynika, że stary znak „it” jest bardziej dla nich czytelny. Stąd jest opóźnienie w zmianie, ale 
będzie zrobione. 
Więcej wniosków i zapytań nie zgłoszono.  
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych na 
terenie Powiatu Giżyckiego. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
W związku z pojawieniem się nowej apteki ogólnodostępnej (Apteka Przyjazna z siedzibą 
w Giżycku przy ul. I Dyw. im. T. Kościuszki 25A i 25B) nastąpiła konieczność zaktualizowania 
rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu giżyckiego oraz zmiany 
grafiku dyżurów aptek w porze nocnej, niedziele i święta. 
Zgodnie z art. 94 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. Prawo farmaceutyczne 
(Dz. U. z 2008 r. Nr 45, poz. 271 z późn. zm.) rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 
danym terenie określa, w drodze uchwały, rada powiatu, po zasięgnięciu opinii wójtów 
(burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektów uchwał. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały w sprawie określenia rozkładu pracy 
aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Giżyckiego pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXX.180.2013 w sprawie określenia rozkładu pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie Powiatu Giżyckiego została podjęta – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r. 
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Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
W związku z powstaniem oszczędności na zadaniu „Finansowanie wydatków na instrumenty 
i usługi rynku pracy na rzecz osób niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie pozostających 
w zatrudnieniu (art. 11)”, wnioskiem osoby niepełnosprawnej o skierowanie na szkolenie 
indywidualne oraz niewystarczającym limitem na zadaniu „Finansowanie kosztów szkolenia 
i przekwalifikowania zawodowego osób niepełnosprawnych (art. 40)” by sfinansować ww. 
szkolenie, Powiatowy Urząd Pracy w Giżycku wnosi o dokonaniem zmian w planie 
finansowym. Mając powyższe na uwadze PUP wnioskuje o przesunięcie kwoty 2.000,00 zł 
z zadania „Finansowanie wydatków na instrumenty i usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie pozostających w zatrudnieniu (art. 11)” na 
zadanie „Finansowanie kosztów szkolenia i przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art. 40)”.  
Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób 
Niepełnosprawnych w Giżycku – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, jaka jest skuteczność szkoleń i jak to się ma do 
potrzeb, bo może trzeba w przyszłości zaplanować większe wydatki na ten cel. 
A. Skass – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Giżycku odpowiedziała, że skuteczność 
szkoleń osób poszukujących pracy z PFRON nie jest oszołamiająca, ale i liczby osób 
skierowanych na szkolenia w skali całego powiatu są jednostkowe. W tym roku sprawa 
rozgrywa się o skierowanie 6 osoby na szkolenie. W minionym roku ogółem były szkolne 
33 osoby i tylko 1 osoba zgłosiła podjęcie zatrudnienia.  Nie możemy powiedzieć, że te kursy są 
efektywne. Osoby niepełnosprawne z orzeczonym stopniem niepełnosprawności i mające 
świadczenia rentowe mają inną ścieżkę aktywizacji zawodowej, czyli w każdej sytuacji taka 
osoba może zwrócić się do PFRON, za naszym pośrednictwem, o szkolenie. Szkolenia możemy 
zaproponować w ramach posiadanych środków. Bardzo trudno przy coraz to mniejszych 
środkach planować je w wystarczającej wysokości. To bierze się stąd, że w art. 11 mieszczą się 
różne koszty aktywizacji osób bezrobotnych, np. stypendia wypłacane osobie poszukującej pracy 
z tytułu uczestnictwa w szkoleniu, a w art. 40 sam koszt szkolenia. Trudno obliczyć i bez zmian 
oszacować ile będziemy potrzebowali środków na pokrycie kosztów szkolenia.  
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektów uchwał. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Komisje Edukacji, Kultury i Sportu zapoznała się, ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2013 r. pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 2, „wstrzymujący się” – 1głos. 
Uchwała Nr XXX.181.2013 zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013 r. została podjęta 
– stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013. 
Radni zostali zapoznani z uzasadnieniem projektu uchwały: 
Dochody: 
Rozdz.60014: § 0690, § 0970, § 2700, rozdz.75020: § 0970, rozdz.75075: § 2700, rozdz.75618: 
§ 0420, rozdz.75814: § 0970, rozdz.80120: § 2007, rozdz.80130: § 2007, rozdz.80146: § 2007, 
rozdz.85403: § 2007 – zmian dokonuje się w celu urealnienia planowanych na 2013 r. dochodów 
budżetowych. 
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Dochody i wydatki: 
Rozdz.60014 dotyczy nowych inwestycji: 
1) wymiana nawierzchni na moście w ciągu Al. Wojska Polskiego (34.000 zł – środki własne 
Powiatu, 32.000 zł – środki Gminy Giżycko), 
2) przebudowa drogi pow. nr 1583N Talki-Pańska Wola wraz z przebudową skrzyżowania dróg 
pow.1853N i 1706N w m. Talki (160.000 zł – środki własne Powiatu, 40.000 zł – środki Gminy 
Wydminy, 50.000 zł – środki Nadleśnictwa Giżycko). 
Na ten cel przesuwa się nadwyżkę środków przeznaczonych na przebudowę Alei Wojska 
Polskiego w łącznej kwocie 194.000 zł (środki własne Powiatu). 
Rozdz.80130 – dotyczy nowego projektu pn. „Profesjonalne praktyki w Niemczech w branży 
hotelarsko-gastronomicznej uczniów ZSZ szansą na ich mobilność zawodową”. 
Rozdz. 85333 – dotyczy projektu pn. „Przedsiębiorczość – droga do sukcesu” 
(zwiększenie o środki niewykorzystane w 2012 r.). 
Wydatki: 
Rozdz.60014 – dotyczy: 
1) zmniejszenia planu wydatków przeznaczonych na zakup gruntów pod inwestycje drogowe 
w związku z urealnieniem dochodów budżetowych, 
2) przesunięć w planie finansowym ZDP w celu zabezpieczenia środków na zwrot, wraz 
z odsetkami, opłat wniesionych za zatrzymywanie się przewoźników na dworcu w Giżycku 
(po wyroku WSA), 
Rozdz.75020 – dotyczy zwiększenia planu wydatków z tytułu podatku od towarów i usług (VAT 
od czynszu dzierżawnego). 
Rozdz.80120 – dotyczy zmniejszenia planu finansowego inwestycji polegającej na zakupie 
i montażu windy dla osób niepełnosprawnych w II LO o środki stanowiące dofinansowanie 
PFRON (z budżetu Powiatu opłacony zostanie udział własny). 
Rozdz.80130 – dotyczy przesunięcia nadwyżki środków z planu finansowego projektu pn. 
„Aktywizacja społeczności sąsiedzkich poprzez rozwój infrastruktury sportowej i innych działań 
edukacyjnych” na wydatki związane z organizacją obozów sportowych w Kaliningradzie 
(projekt pn.„Rozwój infrastruktury i współpracy w edukacji zdrowotnej” – 15.000 zł) oraz na 
sporządzenie dokumentacji technicznej i kosztorysów, niezbędnych do złożenia wniosków 
aplikacyjnych o dofinansowanie: 
1) remontu sali gimnastycznej w ZSEiI (rozdz.80130: 5.000 zł), 
2) termomodernizacji budynku II LO (rozdz.80195: 2.460 zł), 
3) modernizacji schroniska młodzieżowego w Rynie (rozdz.85407: 12.540 zł). 
Rozdz.85204 – dotyczy przesunięć w planie finansowym PCPR w celu zabezpieczenia środków 
na szkolenia rodzin zastępczych. 
Rozdz.85202 – dotyczy: 
1) zwiększenia planu wydatków Domu Pomocy Społecznej w związku z wcześniejszym 
zmniejszeniem tego planu w wyniku decyzji wojewody warmińsko-mazurskiego w sprawie 
zmniejszenia dotacji celowej o kwotę 338.156 zł, 
2) przesunięć w planie finansowym DPS w celu zabezpieczenia środków na podróże służbowe 
zagraniczne. 
Rozdz.92195 – dotyczy przesunięcia środków zaplanowanych na dotacje dla podmiotów 
realizujących zadania z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego na realizację zadań 
w tej dziedzinie przez PZOSiPO. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do Komisji o opinie na temat projektu uchwały. 
Komisje Rozwoju Gospodarczego i Finansów, Edukacji, Kultury i Sportu oraz Spraw 
Społecznych pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Powiatu zwróciła się do radnych o uwagi do projektu uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 
Powiatu na rok 2013 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15 osób – jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXX.182.2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2013 
została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2012. 

a) Przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu 
Powiatu oraz sprawozdania finansowego Powiatu za rok 2012. 

Dokumenty stanowią załączniki nr 7 i 8 do protokołu. 
Starosta M. Drzażdżewski zwrócił uwagę na załącznik nr 6 do sprawozdania z wykonania 
budżetu, który przedstawia wydatki powiatu na programy i projekty realizowane ze środków 
pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności oraz pozostałych środków 
pochodzących ze źródeł zagranicznych niepodlegających zwrotowi. Ogółem na te zadania 
wydatkowaliśmy 8.451.545,48 zł. W tym wydatki majątkowe: 5.064.261,16 zł, wydatki bieżące: 
3.387.284,32 zł. Wśród projektów, które były realizowane w ramach tych kwot można wymienić 
przebudowę ul. Warszawskiej i Placu Grunwaldzkiego w Giżycku, budowę ścieżki rowerowej na 
odcinku Antonowo – Pierkunowo, modernizację i rozbudowę regionalnego systemu informacji 
turystycznej, modernizację budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego, 
modernizację boiska przy Zespole Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu, poprawę 
skuteczności systemu ratownictwa na Mazurach poprzez budowę lądowiska przy SP ZOZ, 
znakowanie turystyczne regionu Warmii i Mazur – projekt wykonywany wspólnie z Urzędem 
Marszałkowskim, wydanie publikacji promującej zasoby, walory turystyczne i kulturowe 
naszego powiatu, projekty realizowane przez Powiatowy Urząd Pracy: nowa jakość usług na 
rynku pracy, przedsiębiorczość – droga do sukcesu, wysoka jakość usług na rynku pracy, 
projekty edukacyjne: staż zagraniczny uczniów technikum rolniczego jako forma uzyskania 
dodatkowych kwalifikacji z zakresu hodowli ryb, młodzież w działaniu, uczenie się przez całe 
życie. Większość tych zadań ma charakter wieloletni. Mówimy o roku 2012, czyli o wycinku 
przedsięwzięć, które są wykonywane. Taką politykę będziemy przyjmowali również 
w następnym roku. Jest jeszcze do wykorzystania kilka programów i możemy podjąć projekty, 
których zakończenie przewidziane będzie na 2015 r. Czeka nas poszukiwanie takich możliwości. 
Kwoty będą coraz mniejsze aż do następnego okresu finansowania z Unii Europejskiej. 
 

b) Dyskusja. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

c) Głosowanie. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za rok 2012 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 3 głosy. 
 
Uchwała nr XXX.183.2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 
2012 została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 

a) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Giżyckiego 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2012.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Małgorzata Kaczorowska przedstawiła Uchwałę 
Nr RIO.VIII-0120-274/13 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 26 kwietnia 
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2013 roku w sprawie wydania pozytywnej opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 
Giżyckiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2012 – załącznik nr 10 do protokołu. 
 

b) Przedstawienie Wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za rok 2012.  

Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu za rok 2012 – załącznik nr 11 
do protokołu. 
 

c) Przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie udzielenia 
absolutorium Zarządowi Powiatu w Giżycku z wykonania budżetu za rok 2012.  

Przewodnicząca Rady Powiatu przedstawiła Uchwałę RIO.VIII-0120-359/13 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 14 czerwca 2013 roku w sprawie wydania pozytywnej opinii 
o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu wniosku w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu w Giżycku absolutorium za 2012 rok – załącznik nr 12 do protokołu. 
 

d) Dyskusja. 
Przewodnicząca Rady Powiatu otworzyła dyskusję.  
I. Walasek powiedziała, że jako członek Komisji Rewizyjnej, która pracowała nad absolutorium 
nie głosowała za udzieleniem absolutorium, co jest ujęte w protokole, ponieważ nie przychyla 
się do dwóch słów: „rzetelności i oszczędności”, które są zawarte w ostatnim zdaniu wniosku: 
„Reasumując Komisja uznała, iż Zarząd Powiatu realizując zadania związane z wykonywaniem 
budżetu za rok 2012 kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności 
w gospodarowaniu środkami publicznymi”. Uważa, że znacznie lepiej wyglądałaby sytuacja 
finansów powiatu, gdyby Zarząd Powiatu lepiej nadzorował sprawy finansowe szpitala, gdyby 
lepiej pilnował swojego zadania statutowego i wówczas nie musiałby się pochylać nad 
udzielaniem pożyczek.  
H. Sarul stwierdziła, że świadomie spóźniła się z zabraniem głosu, żeby zobaczyć, czy wielkie 
jest zainteresowanie i wielki pęd ze strony radnych do rozmowy o minionym roku pracy 
Zarządu, ale jak widać nie ma takiego zapału. Rządząca powiatem koalicja PO, PSL i SLD 
skupia większość radnych i nikt przeciwko sobie wypowiadać się nie będzie. Wysłuchawszy 
i zapoznawszy się z materiałami jej odczucie, jako szarego obywatela, spokojnego giżyckiego 
emeryta nie jest specjalnie różowe i zadawalające. Zamiast wskaźników z wykonania budżetu, 
z dokonań powiatu w ubiegłym roku bardziej rada byłaby usłyszeć, ilu mieszkańców przybyło 
na terenie powiatu, o ile spadło bezrobocie, ile utworzono nowych działalności gospodarczych, 
przedsiębiorstw, kto do nas przyjechał sławny i czego po tym możemy się spodziewać. 
Rozpatrując działalność instytucji powiatowych w zeszłym roku widzi constans i tak jest od roku 
1999, kiedy rządzi ta sama osoba, ta sama koalicja. Jest to zły prognostyk dla powiatu, że nawet 
zamiana na stanowisku szefa Zarządu nie wprowadziła do sposobu zarządzania powiatem 
istotnych zmian. Wiele spraw, na których zależy obywatelom przez ubiegły roku kulało, mowa 
tu o szpitalu, który nie tylko tracił pieniądze powiatowe, ale też tracił opinię i dobrą sławę, tracił 
jakość przez kunktatorstwo i zwłokę w załatwieniu palących spraw. O tym, że ówczesny 
zarządzający szpitalem nie rokuje nadziei na żadną zmianę było wiadome, co najmniej od 
połowy zeszłego roku. Zastanawiała się, skąd pochodzi słowo absolutorium i uznała, że ma 
związek z łacińskim zwrotem „ego te absolvo”, czyli ja ciebie rozgrzeszam. Niestety w taki 
sposób o tym absolutorium powiedzieć nie może. Nie rozgrzesza Starosty za zarządzanie, za 
pracę w powiecie w roku ubiegłym, ponieważ wyobrażała sobie, że Starosta będzie skłonniejszy, 
chętniejszy i bardziej efektywny przy wprowadzaniu koniecznych na naszym obszarze zmian. 
Odczuwa pewien rodzaj rozczarowania już trzeci rok z rzędu. Trudno nie rozgrzeszyć za rzędy 
cyferek, które się zgadzają i nad którymi pracuje Skarbnik. Stwierdziła, że Starosta zdobyłby 
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większe uznanie, gdyby w podsumowaniu dokonań zeszłego roku przyznał się, czy pokazał 
rzeczy, których zrobić mu się nie udało, o których wie, do których zmierza, których pragnie, 
które powinny być kompatybilne z pragnieniami, oczekiwaniami wszystkich naszych 
mieszkańców. Przy podsumowaniu, przy ocenie pracy za zeszły rok ja pana, panie Starosto, nie 
rozgrzeszam. 
M. Drzażdżewski stwierdził, że sam siebie nie potrafi rozgrzeszyć z jednej wady, że nie umie 
sprzedać tego, co osiągnęli w zeszłym roku i co uważa za swój osobisty sukces. W tym jednak 
odczuwalnym kryzysie finansowym, który szczególnie odbywa się w budżetach powiatu 
związanych z budżetem państwa, w jego mniemaniu udało się wykonać sprawy, które 
zaplanował. Nie możemy spodziewać się fajerwerków i oczekiwać inwestycji takich, na jakie 
mogą sobie pozwolić niektóre gminy. W powiecie przede wszystkim dominuje usługa publiczna 
skupiona wokół oświaty. W zeszłym roku szczególnej uwagi wymagał szpital. Jest to nasz 
wspólny sukces, że wreszcie zamknęliśmy ten przedział. Pożegnaliśmy się z formą prawną, która 
naprawdę źle funkcjonowała i przynosiła od paru ładnych lat zadłużenie. Zrobiliśmy to jeszcze 
w taki sposób, żeby w jak najmniejszej kwestii obciążyć samorząd powiatowy, czy też inne 
dziedziny, za które odpowiada samorząd. Możemy krytykować poszczególnych dyrektorów, 
że przyczynili się w jakimś stopniu do zadłużenia, ale dajmy temu już spokój. Od kiedy zaczęła 
funkcjonować nasza placówka w formie spółki prawa handlowego, zaczyna to zupełnie nieźle 
grać. Teraz zwracamy uwagę na jakość usług, na odbiór przez pacjentów. Ma osobistą 
satysfakcję, że wspólnie udało się to osiągnąć. Ponadto w ostatnim roku udało się zachęcić do 
działania organizacje pozarządowe rozszerzając paletę możliwości współpracy z organizacjami 
po przez granty, czy współorganizację imprez. Co do bezrobocia – proszę wskazać poza 
Olsztynem, Iławą i Elblągiem powiat, w którym bezrobocie wzrosło tylko o 1%. Kwestia 
wzrostu bezrobocia nie zależy tylko od samorządu powiatowego, ale również innych rzeczy, 
które funkcjonują w naszym kraju. Samorząd może łagodzić tylko te skutki. To, że nastąpił 
wzrost bezrobocia o 1% w naszym przypadku jest wszystko, co mogliśmy zrobić. Można użalać 
się nad wzrostem bezrobocia, ale w porównaniu do całego otoczenia nie należy traktować tego, 
jako szczególnej porażki. Zaznaczył, że nie będzie w następnych latach lepiej i to go martwi, 
bo będzie mniej pieniędzy europejskich zanim ruszy następny okres finansowania.  
I. Walasek zgodziła się, że świetnie się stało, że w tym roku udało się uporządkować sprawy 
szpitala, że jest spółka i myśli, że idzie to w dobrym kierunku i będzie coraz lepiej. Ale o tym 
będziemy rozmawiać za rok, jak będziemy podsumowywać rok 2013. W tej chwili 
podsumowujemy rok 2012, w którym nic się takiego nie zadziało, wręcz przeciwnie. Uważa, 
że Zarząd poprzez zbyt słaby nadzór nad szpitalem nie może być rozliczony, że kierował się 
rzetelnością i oszczędnością w zarządzaniu.  
W. Strażewicz powiedział, że nie ma obowiązku, żeby koalicja siebie krytykowała, ale jest 
i święte prawo, żeby opozycja krytykowała koalicję rządzącą, bo na tym polega urok 
demokracji. Dodał, że fajnie i dobrze byłoby, żeby ta krytyka i ocena była rzetelnie zrobiona, 
odpowiednio przygotowana, bo żeby coś, czy kogoś oceniać to trzeba oprzeć o przykłady, 
o sytuację w Polsce, o sytuację w innych podobnych powiatach ziemskich. Przez tyle lat bardzo 
dobrze poznał Polskę powiatową i na tle innych podobnych powiatów ziemskich 
w województwie warmińsko – mazurskim, jak również w innych wyglądamy nieźle. Dodał, 
że od 1 stycznia 1999 r., kiedy przejęliśmy szpital, chyba jeden rok był taki, który zakończył się 
dodatnim wynikiem, w pozostałych były straty. Nie była to wina rządzących osób, ale sytuacji 
w systemie ochrony zdrowia, gdzie jest za mało pieniędzy. W ostatnim roku praktycznie na 
każdym Zarządzie zajmowali się problematyką szpitala i śmie twierdzić, że gdyby tego nie 
robili, to zadłużenie byłoby dużo, dużo większe. Są przypadki w powiatach ziemskich, gdzie 
zobowiązania wymagalne szpitali przekraczają roczne dochody budżetowe powiatu. Nie ma na 
rynku menadżerów, którzy chcieliby kierować szpitalami. Na ogłoszony konkurs wpłynęła tylko 
1 oferta, złożona przez T. Myśliwca. Teraz przekształcając szpital, konkurs był przygotowany 
dwuwariantowo i na prezesa naszej spółki nikt się nie zgłosił. Stwierdzenie, że słaby był nadzór 
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trzeba uzasadnić. Udzielenie absolutorium jest ściśle związane z wykonaniem budżetu i inna 
ocena pracy, czy sytuacji w całym powiecie formalnie nie powinna mieć tu miejsca. Akurat 
problem bezrobocia jest tutaj naszym mocnym atutem i za to nie powinniśmy się wstydzić. 
H. Sarul stwierdziła: gdyby ustawodawca miał na myśli skwitowanie budżetu, jako tylko 
porównanie kolumn wydatków i przychodów i nie myślał przy tym o gospodarności, 
o kierunkach polityki dziedzin życia, na które powiat ma wpływ, to zaprzągłby do absolutorium 
komputer a nie Radę. Nie ma wielu okazji w cyklu pracy rocznej Rady Powiatu, żeby dokonać 
refleksji, czy autorefleksji, oceny, bo zajmujemy się bieżącymi sprawami wynikającymi 
z obowiązków i konieczności. Dlatego nie zgadza się z panem Starostą Strażewiczem, że przy 
okazji absolutorium nie możemy rozmawiać o całości, bo nie byłoby sensu ustanowienia 
procedury udzielenie absolutorium. Finanse są sprawcą i pochodną rozmaitych decyzji, które 
przez cały rok a nawet kadencję Zarząd podejmuje. Zawsze będziemy z okazji absolutorium 
dokonywać rozliczeń. Czując się wywoływana do tablicy dodała, że na przyszły rok przygotuje 
się wybornie do oceny, łącznie z cyframi, tylko czy ktoś to wytrzyma, bo będzie to analiza 
niezwykle szczegółowa. 
K. Kralkowska  zaapelowała do radnych o rzeczowe wypowiedzi. Rozumie, że radni mogą się 
nie zgadzać w różnych sprawach, ale nie chciałaby, żeby wypowiedzi były personalne i miały 
charakter osobistej złośliwości i rozliczeń z przeszłości. Ma nadzieję, że radnymi kieruje dobro 
powiatu i dobro nas wszystkich.   
I. Walasek nawiązała do wypowiedzi pana Strażewicza, który mówił, że zasada wydawania 
pieniędzy nie jest tu istotna, ważne, żeby strona lewa zgadzała się z prawą. Wróciła do pracy 
Komisji Rewizyjnej nad absolutorium, gdzie radni rozpatrywali kwestie, czy Zarząd Powiatu 
realizując zadania związane z wykonywaniem budżetu za rok 2012 kierował się zasadą 
celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. 
„Celowość” to nie czy wydaliśmy dużo, czy mało, ale czy pieniądze zostały wydane celowo, czy 
istotnie cel był zgodny z dobrem mieszkańców, z dobrem powiatu. 
W. Strażewicz odnośnie celowości stwierdził, że przy wszystkich wydatkach majątkowych, 
inwestycyjnych, itd. gremialną decyzję podejmowała Rada i miała na to wielki wpływ. Zarząd 
natomiast realizował te zadania. Nie zwoływali konferencji prasowej, żeby pokazać, jakim 
jesteśmy wspaniałym powiatem, jak pięknie wykonaliśmy budżet, ale rzetelnie przedłożyli 
radnym informację z wykonania budżetu z częścią opisową. Na komisjach byli do dyspozycji, 
wyjaśniali wszystkie kwestie. Jako wykonawcy woli Rady, bo uchwała budżetowa jest 
najważniejszą uchwałą, polityczną uchwałą podejmowaną przez Radę, mają prawo nie zgodzić 
się z oceną i pozwolił sobie w sposób publiczny to wyartykułować. 
I. Walasek zgodziła się, że wszelkie zmiany do budżetu są akceptowane przez Radę, ale jak ma 
się zachować Rada, gdy Zarząd przychodzi z projektem kolejnej zmiany do budżetu, bo musimy 
dać pieniądze szpitalowi, żeby szybko ratować sytuację. Radni stawiani byli pod ścianą: albo 
zadecydują i zaakceptują kolejny kredyt, żeby ratować szpital, albo nie. Nie oni decydowali, jaki 
szpital ma mieć dług. Rada nie miała już nic do powiedzenia, bo nikt się nie pytał, jaki dług ma 
zaciągnąć szpital, tylko pytano, czy Zarząd ma prawo zaciągnąć jakieś zobowiązanie, żeby 
spłacić wierzycieli trzymających szpital za gardło i tyle Rada miała udziału w zaciąganiu 
zobowiązań. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła dyskusję 
w tym punkcie obrad. 
 

e) Głosowanie 
Przewodnicząca Rady Powiatu poddała projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2012 pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „przeciw” – 2 głosy, „wstrzymujący się” – 1 głos. 
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Uchwała nr XXX.184.2013 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 
2012 została podjęta – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
M. Drzażdżewski podziękował za podjęcie uchwały. Dodał, że słowa krytyki zawsze są 
potrzebne, bo zwracają uwagę na niektóre rzeczy. Rozumie, że najbardziej bulwersuje 
przedłużająca się sprawa przekształcenia szpitala, ale tempo i czas pracy nie zależał tylko od 
nich. Uważa, że wcześniejsza dymisja poprzedniego dyrektora szpitala nic by nie spowodowała, 
bo nie było możliwości wyznaczenia innego dyrektora z braku chętnych. Właściwie wszelkie 
decyzje dotyczące przekształcenia szpitala udało się ustalić jeszcze w zeszłym roku. W tym roku 
było tylko wykonanie. Ma nadzieję, że podsumowując rok 2013 nie będziemy mieli problemów 
związanych ze szpitalem.     
 
Ad. 11. Sprawy różne. 
M. Kaczorowska zapytała, czy do końca wakacji zakończą się prace remontowe Specjalnego 
Ośrodka Szkolno – Wychowawczego. Obawy wynikają stąd, iż pracownicy budowlani są 
przesuwani do innych prac niezwiązanych z pracami w szkole.  
Starosta M. Drzażdżewski odpowiedział, że będzie poślizg, który jest oceniany na miesiąc. 
Mają nadzieję, że prace remontowe w środku budynku zostaną zakończone, natomiast nie wie, 
czy zostaną zakończone na zewnątrz. Takie są uroki przetargów publicznych i takie mamy 
skutki. Ta firma prowadzi również prace na targowisku miejskim i tam też mają opóźnienie. 
Zależy nam, żeby dzieci weszły do placówki i tego będziemy pilnować. Opóźnienie jest, ale 
mamy nadzieje, że nie będzie się już wydłużało. 
M. Drzażdżewski zwrócił się z prośbą o przekazanie komunikatu, że wspólnie z Urzędem 
Marszałkowskim, Izbą Celną przy współudziale Urzędu Skarbowego w dniu 3 lipca 2013 r. 
o godz. 11.00 w EKOMARINIE organizują spotkanie z przedsiębiorcami z branż handlowych, 
usługowych, turystycznych dotyczące zwrotu podatku VAT dla turystów rosyjskich. Celem 
spotkania będzie zachęcenie i przekonanie przedsiębiorców do korzystania z systemu TAX 
FREE. Im więcej będzie punktów działających w ramach systemu zwrotu VAT, tym większa 
konkurencyjność naszego regionu, więcej klientów skłonnych zrobić u nas zakupy i odzyskać 
zapłacony podatek. 
M. Drzażdżewski wrócił do tematu dotyczącego efektywności szkoleń osób niepełnosprawnych. 
Zobowiązał się porozmawiać z szefem PFRON z Olsztyna, żeby zwrócili uwagę na 
sprecyzowanie zasad. Teraz sprowadza się to do wymuszania poprzez zainteresowanych 
pieniędzy na szkolenia, co często jest marnotrawstwem, a być może w innym dziale bardziej by 
się przydały.  
M. Kaczorowska odczytała list Uczniów Gimnazjum nr 1 skierowany do Burmistrz Miasta, 
Starosty oraz Radnych Miasta i Powiatu odnośnie przeprowadzonej ankiety i wypływającej 
z niej wniosków na temat bezpieczeństwa ruchu drogowego na terenie miasta – załącznik nr 14 
do protokołu.  
Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z przerwą wakacyjną życzyła radnym bezpiecznego 
i udanego odpoczynku. 
 
Ad. 12. Zamknięcie sesji. 
Wobec wyczerpania tematyki sesji o godz. 17.30 Przewodnicząca Rady Powiatu zamknęła 
obrady. 
 
Protokołowała Przewodnicząca Rady Powiatu 
 
Agnieszka Jarocka        Krystyna Kralkowska 
 


